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Abstract (en)
A process for making cellular-concrete elements on a lime base comprises inter alia the steps: producing a milk-of-lime from sand, lime, cement,
other additives and water, addition of aluminium powder as gas-forming agent, pouring the mixture thus obtained into a moulding box (1), allowing
the mass situated in the moulding box to rise and partially set, which mass is then supplied to further processing steps. In order to achieve the
desired properties of the end product with greater reliability, vibrating oscillations are applied, after the mixture has been poured into the moulding
box, to the box as a whole from underneath on one side in the region of one of its bottom longitudinal edges (4) and ended at the latest when the
mass has essentially finished its rising process. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Verfahren zur Herstellung von Gasbetonkörpern auf Kalkbasis umfaßt unter anderem die Schritte: Herstellen einer Schlämme aus Sand, Kalk,
Zement, weiteren Zuschlagstoffen und Wasser, Zumischen von Aluminiumpulver als Treibmittel, Eingießen der so erhaltenen Mischung in einen
Formkasten (1), Steigen- und Teilaushärtenlassen der im Formkasten befindlichen Masse, die dann weiteren Verarbeitungsschritten zugeführt wird.
Um die angestrebten Eigenschaften des Endproduktes mit größerer Zuverlässigkeit zu erreichen, werden nach dem Eingießen der Mischung in den
Formkasten auf diesen als Ganzes Rüttelschwingungen einseitig im Bereich einer seiner Boden-Längskanten (4) von unten her aufgebracht und
spätestens dann beendet, wenn die Masse ihren Steigvorgang im wesentlichen beendet hat. <IMAGE>
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